

---

ISSN 1005-9369



A standard linear barcode is positioned vertically. It consists of vertical black bars of varying widths on a white background. To the left of the main barcode, there is a smaller, separate barcode.

9 771005 936212

03>

# 东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第52卷 第3期 总313期 2021年3月

---

## 目 次

### 研究报告

#### 大豆抗倒伏相关性状全基因组关联分析

..... 李文滨, 吴航, 刘冀, 张翔超, 郭志文, 郑立娜, 赵雪, 韩英鹏, 滕卫丽 (1)

#### 黏虫虫口密度与春玉米产量损失关系及经济阈值研究

..... 于洪春, 陈佳欢, 孙苓芙, 宋显东, 王春荣, 庄宝龙, 李润钊 (13)

#### 辣椒抗疫病基因初步定位..... 张曦, 王秀雪, 邹春蕾 (20)

#### 两种野豌豆属植物叶片形态结构及其生态适应性研究

..... 许少祺, 刘浩地, 李雪, 吴青松, 张友民 (26)

#### 猪CXCL10基因SNPs与仔猪腹泻和生长性状关联分析

..... 牛步月, 刘路, 陈志华, 姚迪文, 狄生伟, 王希彪 (34)

#### 不同发酵剂对发酵香肠菌相、挥发性风味成分及品质的影响

..... 张香美, 卢涵, 叶翠, 裴正钰, 闫洪波 (45)

#### 基于模型库脱粒装置交互式工程分析系统..... 刘宏新, 张光甫, 周丽丽, 冷峻, 王登宇 (54)

#### 光照周期对秸秆过滤前后牛场废水培养微藻的影响

..... 王忠江, 王贵祥, 王子越, 郑宇, 王丽丽, 隋宇航 (67)

#### 黑龙江省耕地压力指数分析及趋势预测..... 金鑫, 李维刚 (76)

### 研究进展

#### 土壤和沉积物中PAHs环境行为研究进展..... 李晨洋, 刘爽, 孙楠, 刘靳, 蔡振兴, 于士杰 (87)

[期刊基本参数]: CN23-1391/S \*1957\*m\*A4\*94\*zh\*P\* ¥ 20.00\*1 000\*10\*2021-03

**DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO**  
**JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY**

Monthly    Vol. 52 No. 3(Cumulated No. 313)    March 2021

---

**CONTENTS**

**Research Report**

- Genome-wide association analysis of lodging-related traits in soybean ..... LI Wenbin, et al. ( 1 )
- Study on relationship between population density and yield loss of spring maize and economic threshold of armyworm, *Mythimna separata* (Walker) ..... YU Hongchun, et al. ( 13 )
- Preliminary mapping of phytophthora blight resistance genes in pepper ..... ZHANG Xi, et al. ( 20 )
- Study on leaf morphological structures of two species in *Vicia* and relation with ecological adaptability ..... XU Shaoqi, et al. ( 26 )
- Association analysis of porcine *CXCL10* gene SNPs with piglet diarrhea and growth traits ..... NIU Buyue, et al. ( 34 )
- Effect of different starters on microbial profile, volatile flavor components and quality of fermented sausages ..... ZHANG Xiangmei, et al. ( 45 )
- Interactive engineering analysis system of threshing device based on model base ..... LIU Hongxin, et al. ( 54 )
- Effect of photoperiod on microalgae culture in cattle farm wastewater with and without straw filtration ..... WANG Zhongjiang, et al. ( 67 )
- Analysis of arable land pressure index and its trend prediction of Heilongjiang Province ..... JIN Xin, et al. ( 76 )

**Research Progress**

- Research progress of PAHs environmental behaviors on soil and sediment ..... LI Chenyang, et al. ( 87 )

[Serial parameters]: CN23-1391/S \*1957\*m\*A4\*94\*zh\*P\* ¥ 20.00\*1 000\*10\*2021-03